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Kommunstyrelsen

Plats och tid: Bergaholm, kommunhuset, måndagen den 2024, kl 19:00 - 20.30

Beslutande: Arne Närström (S), ordförande
Wictoria Berglund (C), 1: e vice ordförande
Berit Heidenfors (S)
Åsa Dahl (L)
Anders Klerkerfors (R)
Rickard Livén (M), 2.e vice ordförande
Elisabeth Bovin Exner(M)
Björn Odelius (M)
Erik Glimvik (M)
Christian Isaksson (SD)
Andreas Dahl (S), tjänstgörande ersättare för Itaí Fernandez (V)

Ersättare: Stefan Almå (M)
Yvonne Berglund (C)
Farzana Khan (M),
Leutrim Kadriu (S)
Pernilla Schubert (KD)
Lisa Källberg Vittikko (S)
Annika Jennersjö (KD)
Johanna Liljedahl (L)

Övriga deltagande: Kommundirektör Mats Bergström, kommunsekreterare Åsa Lindgren, t.f. HR-chef
Karin Södergran (§ 84), barn- och utbildningschef Anna Widing (§§ 85-86),
kultur- och fritidschef Annika Holmertz (§ 89), miljö- och samhällsbyggnadschef
Christina Lood och Sofia Friberg, plan- och exploateringschef (§§ 90-91, 95-98),
planeringsstrateg Alina Ruda (§§ 92-94), verksamhetscontroller Katarina Sjödin (§
99), Lennart Kalderén (M), § 80

Utses att justera: Rickard Livén (M)
Justeringens
plats och tid: Kansliet, 2024-09-24, kl. 10:00

Underskrifter: Sekreterare …………………………
Åsa Lindgren

Ordförande ……………………..
Arne Närström (S)

Justerande …………………………
Rickard Livén (M)

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

Anslag/bevis

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ: Kommunstyrelsen
Sammanträdes-
datum: 2024-09-23

Datum för anslagets
uppsättande: 20224-09-25

Överklagande tiden går ut:
2024-10-16
Datum för anslagets
nedtagande: 2024-10-17

Förvaringsplats
för protokollet: Kansliet

Underskrift: …………………………
Åsa Lindgren

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

Innehållsförteckning

§ 80 Informationsärende Syvab

§ 81 Anmälningsärenden
§ 82 Informationsärende kostnadsutredning ny simhall
§ 83 Delegationsbeslut

§ 84 Uppföljning av Salems kommuns systematiska arbetsmiljöarbete (SAM) 2023

§ 85 Barnomsorgsavgift 2025

§ 86 Samverkansavtal mellan Botkyrka och Salem gällande gymnasial vuxenutbildning

§ 87 Införande av avgift för transport- och bårhuskostnader

§ 88 Rapportering av gynnande beslut enligt SoL och LSS, 1:a kvartalet 2024 som ej
verkställts
§ 89 Svar på motion från Sverigedemokraterna angående discgolfbana

§ 90 Svar på motion: Skyddsjakt på bäver inom sjön Flaten och Uttran, väckt av
Christian Isaksson (SD), Peter Isaksson (SD) och Joakim Sivegård (SD)
§ 91 Svar på motion: Skyddsjakt på gäss vid Möllebadet, väckt av Christian Isaksson
(SD), Peter Isaksson (SD) och Joakim Sivegård (SD)
§ 92 Remissvar - Klimathandlingsplan Stockolms stad 2024-2030
§ 93 Remissvar - odlingsstrategi i Södertälje kommun
§ 94 Remissvar Salems kommun RUFS samråd
§ 95 Försäljning av fastigheten Norrgärdet 6 (Sjöstugan)
§ 96 Ansökan om planbesked för fastigheten Uttringe 1:132
§ 97 Planbesked för fastigheterna Salem 5:29 84 och 5) och del av Salem 5:3 (Söderby
park)
§ 98 Samråd för ändring av detaljplanen för kv Mossberga och Hilsta, plan 80-82
§ 99 Upphandlingsunderlag beslutsstödssystem mål och budget
§ 100 Revidering av reglementen
§ 101 Revidering av firmatecknare för Salems kommun
§ 102 Ansökan om dispens

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 80 KS/2024:300

Informationsärende, Syvab

Sara Söhr, vd på Syvab, informerar om invigningen av den nya membranbyggnaden av
HImmerfjärdsverket. Den nya anläggningsdelen invigdes den 30 augusti i år. Projektet
påbörjades år 2010 och beräknas vara helt klart kvartal 4 år 2027.

Syvab har till uppgift att rena avloppsvatten från bland annat hushåll, företag och industrier
från ägarkommunerna Botkyrka, Salem, Södertälje, Nykvarn och Stockholm.
Himmerfjärdsverket är Sveriges femte största reningsverk och invigdes år 1974. Anläggningen
tar varje dag emot ca 120 000 m3 vatten varje dag som ska renas. Uppdraget är att rena
vattnet från organiskt material, kväve och fosfor, för att minska övergödningen i Östersjön.

Lennart Kalderén (M) informerar kort om bland annat styrelsens arbete, ekonomisk
utveckling och VA-taxa.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS 81 KS/2024:3

Anmälningsärenden

Södertörns överförmyndarnämnd
Protokollsutdrag §§ 74-76
Bilaga Delegationsordning förslag 2024
Bilaga Internkontrollplan 2024
Bilaga internkontrollplan 2023

Länsstyrelsen

Beslut 2024-05-16 Beslut om vattenskyddsområde med föreskrifter för Södra Mälaren

Bilaga Översiktskarta vattenskyddsområde Södra Mälaren

Kultur- och fritidsnämnden

Protokollsutdrag 2024-04-11 § 24

Tjänsteskrivelse 2024-04-10

Tekniska nämnden

Protokollsutdrag 2023-12-07, § 95

Protokollsutdrag 2024-05-30, § 45

Protokollsutdrag 2024-05-30 § 48

Protokollsutdrag 2024-05-30 § 49

Tjänsteskrivelse 2024-04-22

Tjänsteskrivelse 2024-04-18

Tjänsteskrivelse 2024-05-06

Bilaga 1, Inventering av BoU kök

Bilaga 2, protokollsutdrag BuN 2023-05-09 § 38

Bilaga 3, BoU tjänsteskrivelse 2023-05-09

Bilaga 4, protokollsutdrag KF 2023-06-15, § 26

Södertörns brandförsvarsförbund

Protokoll 2024-06-14

2024-06-19 Meddelande om justering

Protokollsutdrag 2024-06-14, § 32

§ 28 Rambudget 2025 med plan 2026-2027

§ 28 Tjänsteskrivelse

§ 28 Pensionsutredning

Södertörnssamverkan

Minnesanteckningar 240116, 240321, 240502, 240216, 240419, 240614

Socialdepartementet

Regeringsbeslut 2024-06-27

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

Klimat- och näringslivsdepartementet

Remiss av promemorian Snabbare processer enligt miljöbalken för att stärka det militära

försvaret 2024-06-20

PM KLimat och näringslivsdepartementet juni 2024

Salems kommun, remissvar 2024-08-13

Trafikförändringsremiss (T25) 2024/2025

Salems kommun, remissvar 2024-04-18

Protokollsutdrag TN § 45

Sveriges Kommuner och Regioner

Beslut om deltagande, Införande Säker digital kommunikation, SDK, för socialtjänsten

Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott

Minnesanteckningar 2024-09-09

Utredning simhall

Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen 2024-08-21, Kostnadsutredning ny simhall

Kommunstyrelseförvaltningen, Rapport Kostnadsutredning ny simhall daterad 2024-05-31

WSP, Kostnadsrapport Säby simhall, alternativ ny simhall daterad 2024-04-11 (rev)

Fastighetsägarna i Rönninge, skrivelse 2024-09-05, synpunkter angående detaljplan för

Rönninge Kungsgård och Björknäs i Rönninge

Skrivelse 2024-08-31, Ansökan om ekonomisk ersättning enligt plan- och bygglagen Salarp 6

(handlingen finns inte att tillgå digitalt då den innehåller personuppgifter. Kontakta

kommunsekreteraren för att läsa skrivelsen).

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av anmälningsärenden.

______________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 82 KS/2024:278

Informationsärende - Kostnadsutredning ny simhall

Kommundirektör Mats Bergström informerar om uppdraget avseende kostnadsutredning av
ny simhall.

Tekniska nämnden beslutade 2023-09-28 att ge förvaltningen i uppdrag att genomföra
renovering av Säby sim- och sporthall i två etapper i enlighet med förvaltningens förslag.

I december 2023 gav kommunstyrelsens ordförande Arne Närström kommunstyrelsens
förvaltning i uppdrag att ta fram en kostnadsberäkning för produktion av en ny simhall. Syftet
med kostnadsberäkningen är att ha som jämförelse vid utvärdering av inkomna anbud för
renovering av simhallen.

Bergström redogör för avgränsningar, kostnadsbedömning samt gör en jämförelse med andra
simhallar. Han informerar även om slutsatser av utredningen där kostnadsbedömningen inte
ska tolkas som en uppskattning av kostnaderna av en ny simhall.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tar del av informationen.

Protokollsanteckning
Rickard Livén (M) anmäler och inkommer med en protokollsanteckning, bilaga § 82.

___________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 83 KS/2024:39

Delegationsbeslut

Tilldelningsbeslut

TI Entreprenadarbeten ventilation TI 2023-1176

TI Krisapp TI 2024-0720

TI Ramavtal Storköksutrustning TI 2024-1041

TI Mark- och utemiljöåtgärder på fstighetsmark TI 2023-1199

TI Klottersanering och klotterskydd TI 2024-1110

Delegationsbeslut

Nyanställda maj-juni 2024

Förordnanden 240624 MSB-chef

Förvaltningschef barn- och utbildningsförvaltningen 2024

Delegatonsbeslut säkerhetschef 2024-07-03

Ordförandebeslut

Yttrande 2024-07-04, Salems kommuns yttrande gällande ansökan om nätkoncession för

linjedragning Kolbotten-Tuna

Remissvar 2024-07-04

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen godkänner delegationsbesluten.

_____________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 84 KS/2024:279

Uppföljning av Salems kommuns systematiska
arbetsmiljöarbete (SAM) 2023

I enlighet med beslut 2023 (Tjänsteskrivelse kring Uppföljning av det systematiska
arbetsmiljöarbetet, diarienummer 24:76) delges den politiska nivån information om den
årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet i förvaltningarna genom en
sammanställning som delges Kommunstyrelsen som är det högsta personalorganet i
kommunen.

Sammanställningen beskriver övergripande det systematiska arbetsmiljöarbetet, utvalda
nyckeltal samt exempel på gjorda och planerade aktiviteter och insatser. I sammanställningen
redovisas även antalet arbetsskador och tillbud som inrapporterats under året.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-08-26
med bilaga.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen har tagit del av informationen om sammanställning av den årliga

uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet i kommunens verksamheter.

_____________________

Delges:
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 85 KS/2024:286

Barnomsorgsavgift 2025

Barn- och utbildningsnämnden i Salem beslutade den 9 maj 2023 att föreslå en höjning av
avgiften för föräldralediga och arbetssökande som nyttjar 15 timmar i förskolan till en
heltidsavgift. Kommunfullmäktige godkände detta och dubblerade avgiften för 15 timmars
vistelsetid i förskolan. Den 5 december 2023 beslutade nämnden att inte minska
vistelsetiden till 15 timmar per vecka för dessa barn, men den förhöjda avgiften kvarstår.
Effekten har blivit att de flesta föräldralediga och arbetssökande nu väljer 30 timmars
barnomsorg eftersom de betalar samma avgift som för 15 timmar. Detta har lett till ökade
kostnader för kommunen, då fler barn nu utnyttjar 30 timmars omsorg. Kommunens
kostnader har ökat med cirka 745 000 kronor på grund av denna förändring.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från barn- och utbildningsförvaltningen daterad
2024-05-20 med bilaga.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar att återinföra halv barnomsorgsavgift i förskolan från 1 januari

2025 för barn med 15 timmars vistelsetid.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 86 KS/2024:287

Samverkansavtal mellan Botkyrka och Salem gällande
gymnasial vuxenutbildning

Barn- och utbildningsnämnden i Salem har initierat en fråga om samverkan med Botkyrka
kommuns vuxenutbildning. Ett förslag till samverkansavtal som innebär att Botkyrka
kommun tar över huvudmannaskapet för den gymnasiala vuxenutbildningen från och
med 1 januari 2025 har tagits fram för ställningstagande.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från barn- och utbildningsförvaltningen daterad
2024-05-30 med bilagor.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Kommunfullmäktige fastställer förslag till samverkansavtal med Botkyrka kommun

avseende gymnasial vuxenutbildning med start 1 januari 2025. Beslutet gäller under

förutsättning att Botkyrka kommun fattar ett motsvarande beslut.

2. Kommunfullmäktige delegerar till barn- och utbildningsnämnden att besluta om ändringar,

tillägg samt avslutning av samverkansavtalet.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 87 KS/2024:288

Införande av avgift för transport- och bårhuskostnader

Välfärdsområdet står inför utmaningar med att vidhålla en god kvalitet utifrån en begränsad

mängd resurser. Det ekonomiska läget på nationell nivå samt en allt äldre befolkning gör att

behov uppstår för verksamheterna att identifiera områden som ger möjlighet att

återinvestera medel i kärnuppdraget.

Bårhusrelaterade avgifter har de senaste tre åren belastat kommunen med mellan 200 000 till

250 000 kr per år. I syfte att återinvestera medel i verksamheternas kärnuppdrag så föreslås

det att kostnader som uppstår i samband med dödsfall ska faktureras till aktuellt dödsbo.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från socialförvaltningen daterad 2024-05-10 med bilagor.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar att Salems kommun ska ta ut faktisk kostnad för bårtransport,

bårhusförvaring och balsamering för avlidna inom LSS-boende och inom särskilda boenden,

genom att debitera dödsboet.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 88 KS/2024:70

Rapportering av gynnande beslut enligt SoL och LSS, 1:a
kvartalet 2024 som ej verkställts

Kommunerna har enligt 16 kapitlet 6 f § SoL (socialtjänstlagen)*, 28 f § LSS (lag om stöd och
service till vissa funktionshindrade)** samt 16 kapitlet 6h § SoL*** skyldighet att rapportera
gynnande beslut som inte verkställts. Rapporteringen avser ÄO (äldreomsorg), OF (omsorg till
personer med funktionsnedsättning) och IFO (individ- och familjeomsorg)

Socialnämnden rapporterar till Inspektionen för vård och omsorg, revisorer och fullmäktige
att för perioden 2024-01-01 - 2024-03-31 finns ett gynnande beslut (1) som inte verkställts
tre månader från dagen för beslut. För perioden finns ett (1) avbrott i verkställigheten där
biståndet inte åter verkställts inom tre månader att rapportera (se bilaga). För perioden finns
inga (0) gynnande beslut som avslutats av annan anledning utan att verkställas att rapportera
(se bilaga). För perioden finns ett (1) gynnande beslut som tidigare rapporterats som ej
verkställt men som senare har verkställts.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från socialförvaltningen daterad 2024-05-02 med bilagor.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige godkänner rapporteringen av gynnande
beslut enligt SoL och LSS, 1:a kvartalet 2024 som ej verkställts.

_____________________

Delges:

Kommunfullmäktige
Akten
Revisorer

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 89 KS/2023:295

Svar på motion från Sverigedemokraterna angående
discgolfbana

Sverigedemokraterna har i motionen “Discgolfbana!” som väcktes i kommunfullmäktige
2023-10-05, § 57, föreslagit följande beslut:

att: kommunstyrelsen tillkallar en enhet som undersöker eventuella möjliga platser för
discgolf
att: tekniska nämnden tar fram ett kostnadsförslag för både 9-hål samt 18-hålsbana
att: tekniska nämnden tar fram vilka åtgärder samt underhåll som behövs för en discgolfbana

För övrig information se motionens innehåll.
Motionen remitterades till kultur- och fritidsnämnden samt till tekniska nämnden för
yttrande.

Motionen har behandlats i kultur- och fritidsnämnden 2024-02-08, § 9 och i tekniska
nämnden 2024-05-30, § 47 . Båda nämnderna har beslutat föreslå kommunstyrelsen att
tillstyrka respektive förvaltnings förslag att anse motionen besvarad.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-08-28
med bilagor. Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att
anse motionen besvarad.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Yrkanden
Christian Isaksson (SD) yrkar bifall till motionen och avslag till ordförandens yrkande.

Erik Glimvik (M) och Björn Odelius (M) bifaller Christian Isakssons (SD) yrkande.

Propositionsordning
Ordförande Arne Närström (S) ställer proposition på föreliggande yrkanden och finner att
kommunstyrelsen beslutat enligt ordförandens förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 90 KS/2024:90

Svar på motion: Skyddsjakt på bäver inom sjön Flaten och
Uttran, väckt av Christian Isaksson (SD), Peter Isaksson (SD)
och Joakim Sivegård (SD)

Den 22 februari anmäldes en motion angående skyddsjakt på bäver till kommunfullmäktige.

I motionen yrkas att:

1. Skyddsjakten bedrivs på enstaka individer som orsakar fördämningar i kommunen.
2. Bygg- och miljönämnden tar fram en plan på hur skyddsjakten ska bedrivas.

Motionen remitterades till bygg- och miljönämnden.

Bygg- och miljöenheten skriver i sin tjänsteskrivelse att de genom miljö- och
samhällsbyggnadsförvaltningens gatuenhet samt kommunjägaren blivit informerade om
återkommande incidenter som orsakats av bäver. I Flaten har man vid flera tillfällen behövt
rensa fördämningar vilket påverkat bl.a utloppet från Flaten till Uttran. Längs med Uttrans
strand har man behövt kapa träd som bävern gnagt på för att undvika fallrisk över gångstigar.
Främst gäller det träd längs med Garnuddens naturreservat.

Bygg- och miljönämnden anser att det finns skäl för att ta fram en plan för hur skyddsjakt ska
bedrivas på enstaka individer av bäver för att minska skadorna de orsakar. Planen bör omfatta
avskjutning och rivning av bäverhyddor. En inventering av bäverbeståndet ska genomföras
innan eventuell avskjutning blir aktuell. Eventuell skyddsjakt ska bedrivas på kommunens
mark. Planen ska även omfatta ett kostnadsförslag för inventeringen samt skyddsjakt. En plan
för skyddsjakt på bäver ska vara behandlad av nämnden senast jaktsäsongen 2025.

Kommunstyrelseförvaltningen noterar att enligt bygg- och miljönämndens delegationsordning
har bygg- och miljöchefen möjlighet att besluta om skottillstånd avseende jakt och viltvård på
kommunal mark.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelsen från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens bygg- och
miljöenhet daterad 2024-04-02 och behandlades på bygg- och miljönämndens sammanträde
2024-04-16 § 23.

Ordförandens förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

Yrkanden
Christian Isaksson (SD) yrkar bifall till motionen och avslag till ordförandens förslag.

Propositionsordning
Ordförande Arne Närström (S) ställer proposition på föreliggande yrkanden och finner att
kommunstyrelsen beslutat enligt ordförandens förslag.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 90 forts

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 91 KS/2024:292

Svar på motion: Skyddsjakt på gäss vid Möllebadet, väckt av
Christian Isaksson (SD), Peter Isaksson (SD) och Joakim
Sivegård (SD)

I motionen yrkas att:

1. Bygg- och miljönämnden tar fram en plan på hur skyddsjakten ska bedrivas.
2. Skyddsjakten ska bedrivas på de gäss som anses skapa olägenheter.

Motionen har remitterats till bygg- och miljönämnden.

Bygg- och miljönämnden har genom kommunjägaren informerats om återkommande
problem som kanadagässen medför. Främst är det i perioder där stranden och bryggorna blir
nedsmutsade av fekalier från gässen. Stundtals kan det betraktas som en olägenhet för
badgästerna. Förutom obehaget med att trampa eller ligga på fekalier medför det även en
sanitär olägenhet. Problemet är återkommande.

Bygg- och miljönämnden anser att motionens yrkande är motiverat. Bygg- och miljöenheten
bör ta fram en plan för hur skyddsjakt kan bedrivas på ett lagenligt och säkert sätt. Planen ska
omfatta skyddsjakt på kanadagäss vid Möllebadet. En plan för skyddsjakt på gäss vid
Möllebadet ska vara behandlad av nämnden senast till badsäsongen 2025.

Bygg- och miljönämnden beslutade genom ett ordförandebeslut 2024-06-13 att bedriva
skyddsjakt på gäss och änder vid Möllebadet redan år 2024. Kommunjägaren uppmanas
utvärdera resultatet i slutet på året.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelsen från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens bygg- och
miljöenhet daterad 2024-04-02 och behandlades på bygg- och miljönämndens sammanträde
2024-04-16.

Ordförandens förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

Yrkanden

Christian Isaksson (SD) yrkar bifall till motionen och avslag till ordförandens förslag.

Propositionsordning
Ordförande Arne Närström (S) ställer proposition på föreliggande yrkanden och finner att
kommunstyrelsen beslutat enligt ordförandens förslag.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 91 forts

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

_____________________

Delges:

Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 92 KS/2024:255

Remissvar - Klimathandlingsplan Stockholms stad 2024-2030

Salems kommun har fått en reviderad version av Stockholms stads klimathandlingsplan på
remiss. Planen har målår 2030. Planen redovisar 140 åtgärder uppdelade på fem
omställningsområden. De fem utpekade omställningsområdena är:

- Agera för en rättvis och inkluderande omställning
- Utveckla ett klimatpositivt energisystem
- Driva på för hållbara och fossilfria transporter
- Planera, bygga och utveckla staden cirkulärt och hållbart
- Styra mot en konsumtion med låg klimatpåverkan i stadens egen organisation.

Salems kommun har inte några synpunkter på Stockholms stads förslag på
Klimathandlingsplan.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-07-02
med bilaga.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen antar svaret på remissen med
nedanstående svar:
“Salems kommun har inte några synpunkter på förslag till Klimathandlingsplan Stockholms
stad 2024-2030.”

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen antar förslaget till remissvar daterat 2024-07-02.

_____________________

Delges:

- Stockholms stad: Skicka remissvaret i PDF-format till
kommunstyrelsen@stockholm.se samt i word-format till
RIX-remissvar.SLK@stockholm.se ange diarienummer KS 2023/416 i ämnesraden

För kännedom till planerings- och hållbarhetsstrateg Salems kommun
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.

mailto:kommunstyrelsen@stockholm.se
mailto:RIX-remissvar.SLK@stockholm.se
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KS § 93 KS/2024:255

Remissvar - odlingsstrategi Södertälje kommun

Salems kommun har fått Södertälje kommuns förslag på odlingsstrategi på remiss. Syftet med
strategin är att visa hur Södertälje kommun utifrån sina olika roller ska främja odling och
matproduktion. Strategin visar också vad andra aktörer kan göra för att främja odling.
Strategin har tidshorisont fram till år 2030.

Bakgrunden till att kommunen har en odlingsstrategi är att den lokala produktionen skulle
kunna utökas för att bland annat motsvara den efterfrågan som finns regionalt och lokalt.
Odlingsstrategin behövs också för att förbereda inför framtiden; klimatförändring, växande
befolkning samt att den odlade marken minskar är några av de perspektiv som nämns i
odlingsstrategin. Odlingsstrategin kompletteras med en handlingsplan där konkreta åtgärder
för att uppnå odlingsstrategin mål finns för de olika åtgärdsområdena.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-06-27
med bilaga.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen antar tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad
2024-06-27 som sitt svar på remissen Odlingsstrategi Södertälje kommun.

_____________________

Delges:
Södertälje kommun, ange den organisation du representerar samt diarienummer TN 2024/000409.
Yttrandet skickas till sbk@sodertalje.se

Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.

mailto:sbk@sodertalje.se
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KS § 94 KS/2024:290

Remissvar Salems kommun RUFS samråd

Region Stockholm arbetar med att ta fram en ny regional utvecklingsplan (RUFS). Planen är nu
på samråd och Salems kommun är en av remissinstanserna. Kommunen har tagit fram ett
gemensamt yttrande tillsammans med de andra Södertörnskommunerna och yttrandet
nedan är ett komplement till det Södertörnsgemensamma yttrandet.

Kommunen tycker det är positivt att den nya RUFS:en är kortare och innehåller färre mål och
prioriteringar. Målen skulle behöva ha samma målår och prioriteringarna vara mer
konsekventa vad gäller till exempel detaljeringsgrad. Kommunen har synpunkter på de
bostadsmål som tagits fram för kommunerna och vill lyfta fram kommunens begränsningar
vad gäller marktillgång för bostadsutveckling/kommunal service. Kommunen ser också att det
vore bra om kollektivtrafik beskrivs även utifrån restider och restidsmål.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-06-13
med bilaga.

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen antar det bilagda Södertörnsgemensamma remissvaret gällande
RUFS samrådsversion.

2. Kommunstyrelsen antar tjänsteskrivelse daterad 2024-06-13 som Salems kommuns
kompletterande remissvar på RUFS samrådsversion.

_____________________

Delges:
Remissvar skickas till registrator.rlk@regionstockholm.se i både word- och PDF-format. Ange
diarienummer RS 2024-0344 i ämnesraden
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.

mailto:registrator.rlk@regionstockholm.se
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KS § 95 KS/2024:200

Försäljning av fastigheten Norrgärdet 6 (Sjöstugan)

Byggnaden på Norrgärdet 6 är sedan oktober 2023 tomställd efter beslut om att den förskola
som tidigare inrymt fastigheten i strid mot gällande detaljplan måste avvecklas. Kommunen
bedöms inte ha behov av fastigheten och den föreslås därför att säljas.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen daterad
2024-06-28.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen beslutar att fastigheten Norrgärdet 6, Sjöstugan ska säljas.

_____________________

Delges:
Teknisk nämnd
Bygg- och miljönämnden
Ekonomienheten
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 96 KS/2024:291

Ansökan om planbesked för fastigheten Uttringe 1:132

Den 20 maj 2024 inkom Bonava Sverige AB med begäran om planbesked för upprättande av

ny detaljplan för fastigheten Uttringe 1:132. Fastigheten Uttringe 1:132 är belägen i västra

Rönninge intill Västra Stambanan ca 2 km från Rönninge torg. Fastigheten nås via

Plantskolevägen. Ansökan omfattar cirka 50 bostäder i form av par- och enbostadshus. Plan-

och exploateringsenheten är positiva till exploatering på fastigheten men understryker att det

bör göras utifrån fastighetens förutsättningar. Erforderliga utredningar bör tas fram innan

exploateringens lämplighet kan säkerställas.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen daterad
2024-08-20.

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge positivt planbesked för fastigheten Uttringe 1:132 i

enlighet med tjänsteskrivelsen.

2. Kommunstyrelsen ger miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att pröva

frågan om exploatering enligt ansökan om planbesked för fastigheten Uttringe 1:132 i

en detaljplaneprocess.

3. Kommunstyrelsen ger miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att

upprätta ett samarbetsavtal och plankostnadsavtal mellan Salems kommun och

Bonava Sverige AB.

_____________________

Delges:

Sökande
Akten MSB
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 97 KS/2024:292

Planbesked för fastigheterna Salem 5:29 (4 och 5) och del av
Salem 5:3 (Söderby park)

Den 13 juni 2024 inkom Vestigia Fastigheter AB med begäran om planbesked för

upprättande av ny detaljplan för fastigheten Salem 5:29 och för del av den kommunala

fastigheten Salem 5:3. Området är beläget inom Söderby Park och är belägen intill den

så kallade Portvaktsstugan, som är en del av den fd. sanatoriemiljön. Begäran omfattar

uppförande av fyra flerbostadshus som möjliggör cirka 40 bostäder med

upplåtelseformen bostadsrätt. Flerbostadshusen föreslås uppföras i fyra våningar

varav en del i sutteräng. Plan- och exploateringsenheten är negativa till inkommen

begäran om planbesked. Området är inte utpekat som ett förändringsområde i

kommunens översiktsplan, föreslagen bebyggelse inte är anpassad till områdets

topografiska förhållanden och bebyggelsen bedöms ha en negativ påverkan på

kulturmiljön både på området i stort och på Portvaktsstugan.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen daterad
2024-07-02 med bilagor.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen beslutar att ge negativt planbesked för fastigheterna Salem 5:29 (4 och 5)

och del av Salem 5:3.

_____________________

Delges:

Sökande
Akten MSB
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 98 KS/2024:293

Samråd för ändring av detaljplanen för Kv. Mossberga och
Hilsta, plan 80-82

Den 14 april 2020 beslutade kommunstyrelsen att ge bygg- och miljönämnden i uppdrag

att göra ändring av detaljplanen för Kv. Mossberga och Hillsta, plan 80-82. Syftet med

planändringen är att reglera tillåten exploatering till endast friliggande enbostadshus, då

gällande plan inte reglerar bebyggelsetyp inom markanvändningen B-Bostäder.

Planändringen skyddar även utpekade kulturhistoriskt värdefulla byggnader, som

inventerades av konsultbolaget WSP under våren 2020. Detaljplanen bedöms inte strida

mot kommunens översiktsplan och upprättas med standardförfarande PBL (SFS 2010:900)

5 kap 7 §, i dess lydelse från och med den 2 januari 2015. Genomförandet av

planändringen innebär inga intäkter för kommunen. Kostnaderna för detaljplanearbetet

bekostas av kommunen.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen daterad
2024-08-12 med bilagor.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen sänder planförslaget “Ändring av detaljplan för Kv. Mossberga och Hilsta,

plan 80-82”, på samråd och remiss med standardförfarande.

_____________________

Delges:
Akten
MSB

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
2024-09-23

26 av 31

Kommunstyrelsen

KS § 99 KS/2024/138

Upphandling verksamhetssystem

Ärendet omfattas av sekretess och redovisas inte i protokollet, OSL kap 19, § 3.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 100 KS/2024:86

Revidering av reglementen

Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-16, § 25, punkt 7, att ge nämnderna, utskotten och
näringslivskomittén i uppdrag att se över respektive reglemente i samråd med
kommunstyrelseförvaltningen.

Inför mandatperioden 2019-2022 antog kommunfullmäktige 2018-12-12 förslag till nya
reglementen för samtliga kommunens nämnder. Riktlinjer för Salems kommuns
näringslivskommitté antogs 2022-12-08, § 85.

Förvaltningen har våren 2024 gjort en översyn av nämndernas reglementen för att få en
enhetlig skrivning och likvärdighet. De ändringar som föreslås är samma för alla ovan
uppräknade nämndreglementen. Även riktlinjerna för kommunens näringslivskommitté har
reviderats. Socialnämndens utskott liksom kommunstyrelsens arbetsutskott behandlas i
socialnämndens- respektive kommunstyrelsens reglemente och har setts över i samband med
respektive reglemente. Samtliga reglementen för facknämnderna har antagits. Riktlinjerna
för kommunens näringslivskommitté behandlas i kommittén 2024-09-12.

Revidering av reglemente för utskottet för nämndorganisation (UNO) föreslås ske i samband
med översynen av kommunfullmäktiges arbetsordning. Arbetet med revidering av
fullmäktiges arbetsordning och reglemente för utskottet pågår hösten 2024.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-08-27
med bilagor.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Kommunfullmäktige antar förslaget till reviderade reglementen för barn- och
utbildningsnämnden, bygg- och miljönämnden, tekniska nämnden, kultur- och
fritidsnämnden, socialnämnden och valnämnden samt reviderade riktlinjer för Salems
kommuns näringslivskommitté.

2. Kommunfullmäktige upphäver tidigare antagna reglementen för barn- och
utbildningsnämnden, bygg- och miljönämnden, tekniska nämnden, kultur- och
fritidsnämnden, socialnämnden och valnämnden samt riktlinjer för Salems kommuns
näringslivskommitté.

Yrkanden
Christian Isaksson (SD) yrkar avslag på revidering av samtliga reglementen med hänvisning till
att Sverigedemokraternas och Kristdemokraternas gemensamma motion om ersättares
möjligheter att lämna protokollsanteckningar ännu inte hunnit behandlas i fullmäktige.

Andreas Dahl (S) yrkar bifall till ordförandens förslag och avslag till Christian Isakssons (SD)
avslagsyrkande.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 100 forts

Propositionsordning
Ordförande Arne Närström (S) ställer proposition på föreliggande yrkanden och finner att
kommunstyrelsen beslutat enligt ordförandens förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Kommunfullmäktige antar förslaget till reviderade reglementen för barn- och
utbildningsnämnden, bygg- och miljönämnden, tekniska nämnden, kultur- och
fritidsnämnden, socialnämnden och valnämnden samt reviderade riktlinjer för Salems
kommuns näringslivskommitté.

2. Kommunfullmäktige upphäver tidigare antagna reglementen för barn- och
utbildningsnämnden, bygg- och miljönämnden, tekniska nämnden, kultur- och
fritidsnämnden, socialnämnden och valnämnden samt riktlinjer för Salems kommuns
näringslivskommitté.

Reservation

Christian Isaksson (SD) anmäler och inkommer med en skriftlig reservation, bilaga § 100.

_____________________

Delges:

Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 101 KS/2024:186

Revidering av firmatecknare för Salems kommun

Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-16, § 25, punkt 7, att ge nämnderna, utskotten och
Kommunstyrelsen fattar årligen beslut om vilka personer som bemyndigas teckna
kommunens firma och kan underteckna kommunens lån, avtal, köpekontrakt, m.m. På grund
av personalbyte behöver vissa justeringar av firmatecknare genomföras.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-08-22.

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende borgensåtagande utse
kommunstyrelsens ordförande Arne Närström (S) eller, vid förfall för denne,
kommunstyrelsens vice ordförande Wictoria Berglund (C) i förening med endera av
följande personer: kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund eller ekonom Lena Levin.

2. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende kommunens lån och
övriga kommungemensamma finansiella avtal, utse ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund, eller vid förfall för denne, kommundirektör Mats Bergström eller
ekonom Lena Levin, i enlighet med kommunens finanspolicy och fullmäktiges
låneram.

3. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende kommunövergripande
avtal och utlandsbetalningar utse kommundirektör Mats Bergström eller, vid förfall
för denne, ekonomichef Siv Jönsson Westerlund, i förening med ekonom Asad Khan.

4. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström, eller vid förfall för
denne, miljö- och samhällsbyggnadschefen Christina Lood att på kommunens vägnar
underteckna köpekontrakt i ärenden i vilka kommunstyrelsen/ kommunfullmäktige
beslutat om fastighetsförvärv eller fastighetsförsäljning.

5. Kommunstyrelsen utser kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund, ekonom Lena Levin, ekonom Asad Khan, ekonom Sophie Andersson,
ekonom Rosie Jidbacken, ekonom Josefin Nordin och ekonom Maria Johansson att
två i förening eller en av dem i förening med en av ekonomiassistenterna Andrzej
Kazmierczak, Ria Alkhouri, Ida Duveskog, Isak Nyström och Sara Netzell att med
elektronisk signatur underteckna kommunens bank- och plusgiro (kundnummer M
9843), bankärenden, värdehandlingar o dyl.

6. Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att med elektronisk signatur
underteckna kommunens bankgiro (kundnummer 24 23 88) och plusgiro
(kundnummer M 4471) och avseende försörjningsstöd mm: kommundirektör Mats
Bergström, socialchef Victoria Larsson, verksamhetschef Carina Strandberg,
enhetschef Emelin Atas, enhetschef Karin Nordenmalm, tf enhetschef Tove Bäverwall,
tf enhetschef Rosie Khoury, tf gruppledare Jonna Sohlberg, tf gruppledare Dimitrios
Papadopoulos, att två i förening eller en av dessa i förening med endera av följande
personer: assistent Anita Geber, avgiftshandläggare Nina Pettersson, assistent Maria
Tahan och nämndsekreterare Marina Furukvist.

7. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström att vid semester
eller annan frånvaro utse tillförordnad kommundirektör ur kommunledningsgruppen
för att fullgöra de åtaganden som kommundirektör Mats Bergström har som

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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firmatecknare för kommunen.
8. Kommunstyrelsen beslutar att kommundirektör Mats Bergström skall äga rätt att

utkvittera för Salems kommun inlämnade värdehandlingar vid Södertälje tingsrätt.
9. Kommunstyrelsen uppdrar åt Andrzej Kazmierczak eller, vid förfall för denne, Ida

Duveskog, Ria Alkhouri, Sara Netzell, Lena Levin, Asad Khan, Rosie Jidbacken, Maria
Johansson, Josefin Nordin eller Sophie Andersson underteckna kommunens moms
och skattedeklarationer.

10. Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen
Christina Lood/ fastighetschef Monika Perunicic Joksic att underteckna kommunens
fastighetsdeklarationer.

11. Kommunstyrelsen bemyndigar Karin Södergran, Birgitta Eklund, Agneta Forsslund,
Maria Svartbäck, Janita Wassholm, Susanne Deijfen, Åse Finnman, Charlotta Öhrvall,
Anette Thor, Madeleine Bjerndal och Katja Tuupanen två i förening att med
elektronisk signatur underteckna kommunens lönefil för lönekörning.

12. Kommunstyrelsen bemyndigar Agneta Forsslund, Birgitta Eklund, Maria Svartbäck,
Åse Finnman, Anette Thor, Charlotta Öhrvall, Susanne Deijfen, Madeleine Bjerndal,
Janita Wassholm och Katja Tuupanen som behöriga företrädare att lämna in
arbetsgivardeklaration på individnivå på Skatteverkets hemsida.

13. Kommunstyrelsen beslutar att utse Arne Närström och Mats Bergström till
firmatecknare för kommunen, att var för sig underteckna övriga ärenden där
kommunens firmatecknare efterfrågas.

14. Kommunstyrelsen bemyndigar Christina Lood, Monika Perunicic Joksic, Tore Ånensen,
Marianne Qvigstad, Marjo Helena Holba, Ann-Helen Sandmoe och Anita Benjaminsen
två i förening att med elektronisk signatur underteckna kommunens bankkonto och
bankgiro avseende betalningar för energi.

_____________________

Delges:
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 102 KS/2024:15

Ansökan om dispens

Jonathan Gomez (KD), ansöker av personliga skäl, om dispens för att kunna fortsätta sina
politiska uppdrag i nämnder, utskott och kommunstyrelse i Salems kommun, trots flytt från
kommunen.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-09-10.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige medger dispens för Jonathan Gomez att fortsätta sitt politiska uppdrag i
nämnder, utskott och kommunstyrelse i Salems kommun till och med 2025-06-30, trots flytt
från kommunen.

Yrkande
Rickard Livén (M) bifaller ordförandens förslag till beslut.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige medger dispens för Jonathan Gomez att fortsätta sitt politiska uppdrag i
nämnder, utskott och kommunstyrelse i Salems kommun till och med 2025-06-30, trots flytt
från kommunen.

_____________________

Delges:

Kommunfullmäktige
Akten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.


